
P R O T O K Ó Ł Nr XL/23 

z sesji Rady Gminy Cielądz 

z dnia 30 marca 2023 roku 

 

Sesję rozpoczęto o godz. 10:00, 

a zakończono o godz.12:10. 

Punkt 1. 

Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Rosa stwierdzając w chwili rozpoczęcia sesji 

obecność 10. radnych i kworum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał, otworzyła 

obrady XL Sesji Rady Gminy Cielądz.  

Powitała przybyłych na sesję zaproszonych gości tj. Wójta Gminy Pawła Królaka, 

Skarbnika Gminy Gabrielę Milczarską, Kierownika GOPS – Grażynę Michniewską, 

Kierownika GZEAS – Agnieszkę Zielińską Magdalenę Ostalską – pracownika Urzędu 

Gminy, Adama Lesiaka – radnego Powiatu Rawskiego oraz radnych i sołtysów. Listy 

obecności: radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości, stanowią załączniki do protokołu. 

Następnie przystąpiono do obrad nad tematami ujętymi w porządku obrad. 

Punkt 2. 

Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Rosa wystąpiła z zapytaniem, czy są uwagi 

bądź wnioski do porządku obrad, który radni otrzymali wraz z materiałami na sesję. 

Do przedstawionego porządku nie zgłoszono uwag. Wobec tego porządek obrad zawierał 

następujące punkty: 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z poprzedniej sesji Rady Gminy: Nr XXXIX/23 z dnia 28 lutego 
2023 r.  

4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 
Gminy Cielądz na lata 2023-2030. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy na 2023 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Cielądz w 2023 roku. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy 
Cielądz w 2024 roku środków stanowiących fundusz sołecki. 



9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 
nieruchomości z dotychczasowym dzierżawcą. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia górnych stawek opłat 
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania 
osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości 
ciekłych. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wskazania wstępnych miejsc lokalizacji nowych 
przystanków komunikacyjnych przy drogach powiatowych na terenie Gminy Cielądz. 

12. Sprawozdanie z realizacji w 2022 roku Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy                           
w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Cielądz na lata 2019-
2022. 

13. Sprawozdanie z realizacji w 2022 roku Programu Wspierania Rodziny oraz 
przedstawienie potrzeb związanych z realizacją zadań. 

14. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Cielądzu za rok 
2022. 

15. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2022. 

16. Sprawozdanie z działalności stałych Komisji Rady Gminy Cielądz za 2022 rok: 

1) Komisji Budżetu i Rolnictwa, 

2) Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia, 

3) Komisji Rewizyjnej, 

4) Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

17. Informacja Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym oraz z wykonania uchwał 
Rady Gminy.  

18. Zakończenie obrad XL sesji Rady Gminy 

Punkt 3.  

Protokół  Nr XXXIX/23 z sesji Rady Gminy z dnia 28 lutego 2023 r. został wyłożony 

do wglądu poprzez opublikowanie na stronie Biuletynu Informacji Publicznej oraz 

udostępniony w wersji papierowej w Biurze Rady. Radni do protokołu nie wnieśli uwag i 

protokół w głosowaniu jawnym imiennym został przyjęty jednogłośnie 10. głosami „za". 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

Punkt 4. 

 W następnym punkcie porządku sesji obradowano nad projektem uchwały w sprawie 

przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Cielądz na lata 2023-2030. 

 Temat przedstawiła Grażyna Michniewska – Kierownik GOPS w Cielądzu. Wyjaśniła, iż 

zgodnie z art 17 ust 1 pkt 1 ustawy z dnia 12 marca 2004 roku o pomocy społecznej do zadań 



własnych gminy o charakterze obowiązkowym należy opracowanie i realizacja gminnej 

strategii rozwiązywania problemów społecznych ze szczególnym uwzględnieniem 

programów pomocy społecznej, profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych i 

innych, których celem jest integracja osób i rodzin z grup szczególnego ryzyka. Oznajmiła, iż 

strategia rozwiązywania problemów społecznych gminy Cielądz została opracowana na lata 

2023-2030 i jest jednym z podstawowych narzędzi realizacji lokalnej polityki społecznej. 

Strategia zawiera diagnozę sytuacji społecznej, prognozę zmian w zakresie objętym strategią, 

określenie celów strategicznych projektowanych zmian, kierunków niezbędnych działań, 

sposobu realizacji strategii oraz jej ram finansowych, wskaźników realizacji działań. Strategia 

zorientowana jest na rozszerzenie i pogłębienie form pracy socjalnej, współpracy z różnymi 

instytucjami i organizacjami pozarządowymi zajmującymi się pomocą społeczną w gminie 

oraz instytucjami działającymi w szerszym obszarze polityki społecznej jak edukacja, ochrona 

zdrowia, bezpieczeństwo publiczne, pomoc osobom niepełnosprawnym, zapobieganie 

wykluczeniu społecznemu. Misją strategii jest zapewnienie mieszkańcom gminy Cielądz 

warunków do rozwoju, wytyczanie kierunków zmian w celu wykorzystania potencjału 

jednostki ludzkiej, wspieranie inicjatyw społecznych oraz przeciwdziałanie wykluczeniu 

społecznemu. Misja ta będzie realizowana poprzez cele strategiczne zmierzające do poprawy 

jakości życia mieszkańców gminy Cielądz w szczególności tych, którzy należą do grupy osób 

zagrożonych wykluczeniem społecznym w różnych obszarach życia społecznego. Na tym 

Pani Kierownik zakończyła omawianie projektu Strategii.  

Radni do projektu uchwały nie zgłosili uwag. Przewodnicząca obrad oznajmiła, iż projekt 

niniejszej uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez komisje na wspólnym posiedzeniu. 

Stwierdziła kworum 1 radnych i powitała przybyłego na sesję radnego Marusza Błąkałę. 

Następnie odczytała projekt uchwały i odbyło się głosowanie. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie – 11. głosami „za”. Uchwała Nr XL/274/23 i imienny wykaz głosowania 

stanowią załączniki do protokołu. 

 Punkt 5. 

 Przewodnicząca Rady przeszła do kolejnego punktu obrad, dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. O przedstawienie tematu 

poprosiła Skarbnika Gminy – Gabrielę Milczarską. 

Skarbnik Gminy Gabriela Milczarska poinformowała, iż uchwałą niniejszą zostały 

uaktualnione dochody i wydatki na 2023rok. Oznajmiła, iż w wyniku wprowadzonych zmian 

uległy deficyt gminy na 2023 rok do kwoty 3.811.703,51 zł i zmniejszono również planowane 

przychody z tytułu kredytów i pożyczek o kwotę 81.726 zł. Planowane zatem w 2023 roku 



kredyty wynoszą 3.841.798,01 zł . Ponadto wprowadza się w wieloletniej prognozie w 

wykazie przedsięwzięć zmianę dotyczącą zadania inwestycyjnego: budowa przebudowa i 

modernizacja oświetlenia ulicznego – zmniejsza się wkład własny do zadania do wysokości 

211.273,79 zł. Kwota zmniejszenia to 212.790 zł. 

Na tym Skarbnik Gminy zakończyła omawianie projektu uchwały.  

Radni do projektu uchwały nie zgłosili uwag. Przewodnicząca obrad oznajmiła, iż projekt 

niniejszej uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez komisje na wspólnym posiedzeniu 

i odczytała projekt uchwały. Następnie odbyło się głosowanie. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie – 11. głosami „za”. Uchwała Nr XL/275/23  i imienny wykaz głosowania 

stanowią załączniki do protokołu. 

Punkt 6.  

W następnym punkcie porządku sesji obradowano nad podjęciem uchwały w sprawie 

zmiany budżetu i w budżecie na 2023 rok. 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy Gabriela Milczarska. Poinformowała, iż  

zmiany budżetu na 2022 rok dotyczą: 

w załączniku nr 1- zmiany w planie dochodów – dokonuje się zmian:  

- w dziale 750, 852, 855 - zgodnie z otrzymanymi decyzjami Wojewody Łódzkiego                          

w sprawie podziału kwot dotacji na 2023 rok; 

- w dziale 758 zwiększa się dochody bieżące o kwotę 10.848 zł  - są to środki otrzymane na 

pomoc obywatelom Ukrainy na dodatkowe zadania oświatowe;  

- w dziale 758 zgodnie z decyzją Ministra Finansów zmniejsza się subwencję oświatową o 

kwotę 37.482 zł; 

- w dziale 801 wprowadza się planowaną dotację z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w wysokości 476.256 zł - są to środki na zadanie 

inwestycyjne związane z modernizacją systemu grzewczego oraz montaż instalacji 

fotowoltaicznych w szkole podstawowej w Sierzchowach; 

- w dziale 852 zwiększa się dochody bieżące o kwotę 5.714 zł - są to środki otrzymane na 

pomoc obywatelom Ukrainy; 

- w dziale 900 dokonuje się zwiększenia dochodów bieżących o kwotę 35.000 zł – jest kwota 

wynikająca z zawartego porozumienia z Wojewódzkim Funduszem na prowadzenie punktu 

konsultacyjno-informacyjnego w zakresie programu Czyste Powietrza.  

Następnie Skarbnik Gminy poinformowała, iż w załączniku nr 2, dotyczącym zmian w 

planie wydatków budżetu gminy wprowadzane są zmiany: 



- w dziale 750 i 801 zwiększa się wydatki bieżące na Ukrainę i łączna kwota tych środków to 

16.562 zł; 

- w dziale 801 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne związane z modernizacją systemu 

grzewczego w szkole podstawowej w Sierzchowach - kwota zadania to 307.320 zł; 

- w dziale 900 zmniejsza się wydatki majątkowe o kwotę 212.790 zł na zadanie inwestycyjne 

związane z oświetleniem ulicznym.  

Pani Skarbnik dodała, że ponadto w załączniku nr 4 zmniejsza się planowane kredyty o kwotę 

81.726 zł.  

Na tym Pani Skarbnik zakończyła omawianie projektu uchwały.  

Do projektu uchwały nie zgłoszono zapytań. Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata 

Rosa  przystąpiła do odczytania projektu uchwały. Następnie odbyło się głosowanie nad 

przyjęciem uchwały. Uchwała została podjęta jednogłośnie – 11. głosami „za”. Uchwała Nr 

XL/276/22 oraz imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do protokołu.  

Punkt 7. 

Kolejny punkt porządku sesji dotyczył podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

gminy Cielądz w 2023 roku. 

Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa stwierdziła, iż projekt uchwały otrzymali 

wszyscy radni, a następnie o przedstawienie tematu poprosiła Sekretarza Gminy.  

Sekretarz Gminy stwierdził, iż w związku  tym, że na posiedzeniach komisji temat był 

szczegółowo przedstawiony przez pracownika merytorycznego i jest znany, to ograniczy się 

to prośby o wprowadzenie dodatkowych dwóch autopoprawek do tego dokumentu. 

Zaznaczył, że program opieki nad zwierzętami jest przedmiotem publicznej debaty - nie tylko 

przez służby wojewody, ale przez orzecznictwo sądów administracyjnych, szczególnie 

Łódzkiego Sądu Administracyjnego. Przypomniał, ż nasza uchwała z poprzedniego roku też 

była weryfikowana przez Administracyjny Sąd w Łodzi i do ostatniej chwili analizowane 

było co się dzieje na stronie legislacyjnej Wojewody, a głównie zawiadomienia o wszczęciu 

postępowań nadzorczych w stosunku do uchwał rad. Właśnie w ostatnim czasie taką 

informację o wszczęciu postępowania była informacja dotycząca sąsiedniej gminy 

Sadkowice. Pierwsza zmiana dotyczy § 5, gdzie było wpisane, że  realizatorem programu są: 

Wójt Gminy Cielądz, schronisko, sołtysi, podmioty realizujące opiekę weterynaryjną i 

organizacje pozarządowe, a teraz ten § 5 brzmiałby, że realizatorem programu jest tylko Wójt 

Gminy Cielądz. Proponuje się wykreślenie pozostałych podmiotów. Druga zmiana jest to 

drobna zmiana redakcyjna - dotyczy skreślenia w § 12 ust 1 pkt 1 wyrazu „nowych”.  



Do w/w tematu głos zabrała radna Iwona Machnicka, która zwróciła się z zapytaniem, 

czy  dokonana zmian spowoduje, że teraz pan Wójt będzie odpowiedzialny i będzie 

decydował czy bezdomny, wałęsający się pies będzie zabrany do schroniska. 

Sekretarz Gminy Sylwester Krawczyk wyjaśnił, iż chodzi o to, że zawsze wykonawcą 

uchwał rady jest Wójt - jako organ wykonawczy i rozszerzanie tego wykonawstwa na inne 

podmioty zdaniem pana wojewody jest naruszeniem procesu legislacyjnego. Ale od realizacji 

zadań Wójt ma sztab urzędników, którzy w ramach swoich kompetencji, czy uprawnień 

wynikających z ich zakresu czynności, te zadania realizują i w tym przypadku kwestie 

bezdomnych psów będzie realizował pracownik, który ma to opisane w swoim zakresie 

czynności. Podkreślił, że to nie znaczy, że pan wójt nie może być informowany o jakichś 

przypadkach, które są związane z bezdomnością psów. Niemniej jednak program będzie 

realizowany przez merytorycznego pracownika, któremu przypisane to zadanie jest w ramach 

zakresu czynności. 

Więcej zapytań ani uwag nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa poinformowała, że projekt uchwały był 

przedmiotem poniedziałkowego posiedzenia wspólnego Komisji i został pozytywnie przez 

komisje zaopiniowany. Następnie zwróciła się z prośbą do Wiceprzewodniczącego Rady 

Michała Trzcińskiego o odczytanie projektu uchwały. Po jej odczytaniu przez 

Wiceprzewodniczącego stwierdziła kworum,  po czym odbyło się głosownie nad przyjęciem 

niniejszej uchwały. Uchwała została podjęta jednogłośnie – 11. głosów „za”. Uchwała Nr 

XL/277/23 oraz imienny wykaz głosowania stanową załączniki do protokołu.  

Punkt 8.  

Kolejny punkt sesji dotyczył projektu uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na 

wyodrębnienie w budżecie gminy Cielądz w 2024 roku środków stanowiących fundusz 

sołecki. 

Do tematu ustosunkował się Wójt Gminy Paweł Królak. Stwierdził, że ten rok jest 

trudny, ale kolejny rok będzie jeszcze bardziej ważny, ale też bardziej trudny. Po 

rozstrzygnięciu przetargów widać, że będzie konieczne zaciągnięcie kredytu. Dlatego 

niewyodrębnienie  funduszu sołeckiego spowoduje to, że da dodatkowe środki na bardzo 

ważne inwestycje społeczne, czyli bardzo szeroko pojęta termomodernizacja szkoły 

podstawowej w Sierzchowach, jak również budowa nowego obiektu szkoły podstawowej                     

w Cielądzu wraz z infrastrukturą towarzyszącą.  Zaznaczył, że najważniejsze jest dla niego, 

że te trudne, ciężkie decyzje podejmowane są jednogłośnie i w zgodzie.  



Następnie Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa dodała, że projekt uchwały był 

przedmiotem prac na posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy Cielądz i wszystkie komisje,                   

i wszyscy radni jednogłośnie, tak jak pan wójt powiedział, przychylili się pozytywnie do 

propozycji pana Wójta o niewyrażeniu zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego                         

w budżecie w 2024 roku.  

Więcej uwag nie zgłoszono. Przewodnicząca o odczytanie projektu uchwały poprosiła 

wiceprzewodniczącego Michała Trzcińskiego. Przed głosowaniem stwierdziła kworum, 

następnie odbyło się głosowanie. Uchwała została podjęta jednogłośnie tj. 11 głosów „za”. 

Uchwała Nr XL/278/23 oraz imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do protokołu. 

Punkt 9. 

W następnej kolejności przystąpiono do realizacji punktu dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym dzierżawcą kolejnej 

umowy dzierżawy. 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Wójt Gminy Paweł Królak. Oznajmił, iż temat 

dotyczy dzierżawy działki, na której znajduje się stacja ratyfikacji gazu przy szkole 

podstawowej w Cielądzu. Kończy się bowiem okres umowy dzierżawy i Polska Spółka 

Gazownicza wystąpiła z pismem o zawarcie kolejnej umowy na kolejne 3 lata. 

Do projektu uchwały zapytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca podziękowała Wójtowi Gminy za przedstawienie projektu uchwały. 

Dodała, że był on przedmiotem prac komisji stałych Rady Gminy na wspólnym posiedzeniu                

i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji. Z uwagi na brak pytań bądź uwag do projektu 

o odczytanie projektu uchwały poprosiła wiceprzewodniczącego Michała Trzcińskiego. 

Następnie stwierdziła kworum, po czym odbyło się głosowanie nad przyjęciem 

uchwały. Uchwała została podjęta jednogłośnie 11. głosami „za”. Uchwała Nr XL/279/23 

oraz imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do protokołu. 

Punkt 10. 

Przewodnicząca Rady przeszła do kolejnego punktu obrad, dotyczącego podjęcia 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych. 

O przedstawienie projektu uchwały poprosiła Magdalenę Ostalską – pracownika Urzędu 

Gminy w Cielądzu ds. ochrony środowiska, rolnictwa, leśnictwa i gospodarki komunalnej. 



Magdalena Ostalska najpierw przedstawiła zmiany, jakie od jakiegoś czasu zachodzą i 

zaszły w ustawie o utrzymaniu czystości i porządku w gminie. Poinformowała, że prawidłowe 

postępowanie ze ściekami z nieruchomości nieobjętych siecią kanalizacyjną jest takie, że albo 

są one odprowadzane do zbiorników bezodpływowych tzw. szamb albo do przydomowych 

oczyszczalni ścieków. Mieszkańcy, właściciele tych nieruchomości, zgodnie z ustawą, są 

zobowiązani do podpisywania umów z firmami zajmującymi się odbiorem tych nieczystości i 

otrzymywania od tych firm za wykonanie tej usługi odpowiednich rachunków. Ustawa do tej 

pory wypowiadała się tylko w zakresie nieczystości ciekłych ze zbiorników 

bezodpływowych, natomiast teraz zostało to uzupełnione o nieczystości z osadników w 

instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i one są traktowane w ten sam sposób, 

czyli właściciel nieruchomości, na której jest zlokalizowana przydomowa oczyszczalnia 

ścieków również mają obowiązek podpisywania takich umów i otrzymywania rachunków za 

odbiór takich nieczystości. Wyjaśniła, iż na terenie naszej gminy takie nieczystości mogą 

wywozić przedsiębiorcy, posiadający odpowiednie zezwolenia wydane przez wójta gminy 

Cielądz na prowadzenie działalności w zakresie opróżnienia zbiorników bezodpływowych lub 

przydomowych oczyszczalni ścieków i ich transportu do stacji zlewnych. Na terenie naszej 

gminy jest teraz już 6 takich przedsiębiorców- wydanych 6 zezwoleń. Zaznaczyła, że nie 

wszyscy z tych przedsiębiorców mogą opróżniać osadniki z przydomowych oczyszczalni 

ścieków. Dotychczas to są tylko 3 takie podmioty, ponieważ oni muszą dysponować zgodą 

jakiejś stacji zlewnej, która te nieczystości przyjmie. Ścieki te są bowiem bardziej obciążone i 

trudniejsze do oczyszczenia niż te, które są z szamb, ponieważ założenie jest takie, że szamba 

opróżnia się częściej niż przydomowe oczyszczalnie ścieków. W związku z tym też i koszty 

utylizacji takiego ścieku są droższe.  

Magdalena Ostalska oznajmiła, iż wczoraj odbyło się spotkanie z firmami 

asenizacyjnymi, gdzie rozmawialiśmy na temat tego, jakimi stawkami oni zamierzają 

obciążać właścicieli za odbiór tych ścieków z przydomowych oczyszczalni. Firmy, które mają 

uprawnienia i możliwości przedstawili stawkę 130 zł za 1 m3 + 4- 5 zł za kilometr. Stawka ta 

znacznie przewyższa stawkę, która jest zaproponowana w tejże uchwale, którą  wskazano w 

kwocie 120 zł. Analiza została dokonana również na podstawie cen, które zostały uchwalone 

w ościennych gminach i jest to najniższa stawka. Udało się jednak wynegocjować z 

przedsiębiorcami, żeby ta stawka maksymalna 120 zł pozostała. Zaznaczyła, że jeśli uda nam 

się wyrazić zgodę przynajmniej dla jednego z tych przedsiębiorców na odbiór tych osadników 

to u nas będzie ta cena trochę niższa. Natomiast, jeżeli nie będzie możliwe w 100% tych 

ścieków przyjąć, to jednak będą one wywożone do Rawy Mazowieckiej bądź do Białej 



Rawskiej i wtedy stawka będzie takiego rzędu. Stwierdziła, że wiadomym jest, że z 

przydomowych oczyszczalni ścieków opróżnianie tych nieczystości odbywać się może raz do 

roku, czy dwa razy do roku - jeżeli ktoś ma taką potrzebę, natomiast z szamba są opróżniane 

częściej, więc jakby średnia roczna będzie podobna. 

Przewodnicząca obrad oznajmiła, iż na wspólnych komisjach nie było jednogłośności w 

sprawie tego projektu uchwały, ale ogółem uzyskał pozytywną opinię. Następnie poprosiła o 

zgłaszanie uwag, czy zapytań do niniejszego tematu. 

Głos zabrał radny Grzegorz Stępniak. Zapytał w jaki sposób przedsiębiorca zmierzy ilość 

osadu w przydomowej  oczyszczalni ścieków. Zaznaczył, że jeżeli bowiem u niego 

oczyszczalnia ma 5000 m sześciennych  i będzie płacił  120 złotych za metr, to wyjdzie do 

zapłaty 600 zł plus 4 zł z kilometra. 

Magdalena Ostalska dodała jeszcze, że nie powiedziała o wszystkich zmianach. Istotną 

bowiem zmianą jest sprawozdanie, które wójt musi złożyć w przyszłym roku do końca 

kwietnia, a to sprawozdanie ma dotyczyć kontroli 100% mieszkańców i będą kontrolowane 

umowy i  rachunki. Ponadto przedsiębiorcy też nie są zbytnio zainteresowani odbiorem tych 

nieczystości. Obawia się nawet, żeby nie było takiej sytuacji, że nie będzie komu zlecić 

wywozu nieczystości. 

Radny Grzegorz Stępniak stwierdził, że w takim razie oczyszczalnie ścieków to jest to 

strzał w kolano, gdyż nie tylko, że dodatkowo płaci się za prąd i płaci się za odbiór 

nieczystości z tej oczyszczalni, to jeszcze trzeba wlać wodę i za wodę też zapłacić - żeby 

wypełnić, by oczyszczanie funkcjonowało. Dodał, że chyba z tego wszystkiego zrezygnuje i 

będzie normalnie szambo. 

Magdalena Ostalska zaznaczyła, że szambo zdecydowanie częściej się opróżnia niż raz 

do roku, przynajmniej raz na miesiąc raz na półtora. 

Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa stwierdziła, że rozmawiała z ludźmi, którzy mają 

bardzo duże szambo i mówili, że raz na rok mogą wybierać i to jest wystarczająco. Zadała 

więc pytanie - czym różni się osad z szamba od osadu z oczyszczali w takim w takim 

wypadku, kiedy jest raz opróżniane? 

Magdalena Ostalska  wyraziła zdanie, że opróżnianie szamba będzie można łatwo 

obliczyć gdyż ma jakąś pojemność, a poza tym przelicza się na ilość pobranej wody minus 

woda bezpowrotnie zużyta. Da się więc określić, jak często powinno być takie szambo 

opróżnianie. 

W dyskusji głos zabrał następnie Sekretarz Gminy Cielądz – Sylwester Krawczyk. Na 

początek stwierdził, iż chciałby przywieźć Pana Radnego Stępniaka do właściwego myślenia 



na temat oczyszczalni - bo to jest właściwy kierunek. Następnie wyjaśnił, iż różnica między 

osadem a ściekiem jest taka, że ściek to jest naturalna biologia, nie poddana żadnemu 

procesowi, czyli jest tam taki skład, z którym właściwie w 98% sobie radzimy. Dodał, że 

działalność oczyszczalni polega na napowietrzaniu na tzw. osadzie czynnym, czyli z tej ilości 

płynów, które do oczyszczalni wrzuca się, w osadzie zostaje może 3 - 4% - jeżeli jest dobrze 

funkcjonująca. To znaczy, że efekt finansowy między tym, co ma szambo, jest taki, że płaci 

się za te 4%, za  odbiór osadu. Będzie to oczywiście drożej, bo musi być dowiezione do 

Żydomic lub do Białej Rawskiej, ale ilościowo to jest naprawdę znikomo - jeżeli 

oczyszczalnia funkcjonuje w sposób prawidłowy. Uważa zatem, że  jeżeli się ten ściek 

odbiera, a zasada jest taka, że on jest częściowo ustabilizowany na dole, to należałoby 

wypompować część wierzchnią, żeby tego osadu relatywnie nie było dużo, tak więc z tych 

5 m, jaką ma pojemność komory, to tego osadu zostanie na poziomie 2 – 3 m³ . Zaznaczył też, 

żeby pamiętać, że osad to jest to, co biologicznie w formie napowietrzania już nic nie można 

zrobić, więc dlatego na oczyszczalnię gminną przyjmowanie go tego nie ma sensu tak, bo nic 

z niego biologicznie nie uzyska się, bo został poddany biologii na oczyszczalni - o ile ta 

biologia była w sposób właściwy. 

Małgorzata Rosa podziękowała Panu Sekretarzowi i dopytała, czy szambiarka ma 

przyjechać dwa razy: raz zabrać ściek - wodę, a później osad, czy wodę  ma sobie sama 

wypompować 

Sekretarz Gminy wyjaśnił, że w oczyszczalni przydomowej jest tak, że jak wyłączy się 

napowietrzanie, to za dwie godziny stworzą się trzy warstwy: krystaliczna woda u góry, 

warstwa półsmętna- gdzie trochę biologia jeszcze funkcjonuje i osad, który się ukształtuje na 

dnie. Stwierdził, że być może nie jest zgodne z prawem, ale ta część wierzchnia wody ona się 

nadaje na wypompowanie na podlanie ogródka, grządki i żeby zejść z tych kosztów, to jego 

zdaniem tę część spokojnie można do tych celów wypompować, a oddać tylko osad, 

ewentualnie tę część półmętną, której nie da się odpompować w sposób właściwy.  

Na powyższym zakończona została dyskusja nad niniejszym projektem uchwały. 

Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa przystąpiła zatem do odczytania projektu 

uchwały. Przed przystąpieniem do głosowania Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum, a 

następnie odbyło się głosowanie nad przyjęciem uchwały. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie – 11. głosami „za”. Uchwała Nr XL/280/23 i imienny wykaz głosowania 

stanowią załączniki do protokołu. 

 

 



Punkt 11.  

 W następnym punkcie porządku sesji obradowano nad podjęciem uchwały w sprawie 

w sprawie wskazania wstępnych miejsc lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych 

przy drogach powiatowych na terenie Gminy Cielądz. 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy Paweł Królak. Oznajmił, iż wychodząc na 

przeciw oczekiwaniom mieszkańców i aby poprawić bezpieczeństwo na drogach 

powiatowych, po rozmowach i stosownych pismach z Zarządem Dróg Powiatowych w Rawie 

Mazowieckiej ustalone zostały dwie nowe lokalizacje przystanków: jest to lokalizacja przy 

drodze Powiatowej Pukin-Regnów w miejscowości Komorów oraz Gułki-Grabice w 

miejscowości Gułki - po przeciwnych stronach istniejących dzisiaj przystanków. 

Radni  do w/w tematu nie zgłosili uwag ani zapytań.  

 Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa poinformowała następnie, że projekt uchwały 

był przedmiotem posiedzenia wspólnego Komisji i został pozytywnie przez komisje 

zaopiniowany. O odczytanie projektu uchwały poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady 

Michała Trzcińskiego. Następnie odbyło się głosowanie nad przyjęciem uchwały. Uchwała 

została podjęta jednogłośnie – 11. głosami „za”. Uchwała Nr XL/281/23 oraz imienny wykaz 

głosowania stanowią załączniki do protokołu.  

 

 W tym miejscu Przewodnicząca Rady stwierdziła, iż zakończony został blok uchwał i 

pozostały sprawozdania. Oznajmiła, iż Pan Wójt zgłasza, że musi opuścić sesję. 

 Wójt Gminy wyjaśnił, iż niestety, obowiązki również służbowe nie wynikające z obrad 

dzisiejszej sesji go wzywają i chciałbym bardzo poprosić przed blokiem sprawozdań, zabrać 

głos, jeżeli chodzi o sprawy różne. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła,  iż proceduralnie trzeba zrobić głosowanie nad zmianą 

porządku obrad. Zarządziła więc przerwę, by przygotować się do głosowania nad wnioskiem 

formalnym pana Wójta. 

Po przerwie Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa zarządziła głosowanie nad wnioskiem  

Pana Wójta dotyczącym zmiany kolejności porządku obrad w zakresie informacji pana Wójta 

z pracy w okresie międzysesyjnym. W wyniku głosowania wniosek został jednogłośnie 

przyjęty. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

 



Punkt 12. 

 Informacja Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym oraz z wykonania uchwał 

Rady Gminy.  

Wójt Gminy zabierając głos przeprosił za zamieszanie i za przyjęcie wniosku podziękował, a 

następnie poinformował o anstępujacych sprawach: 

- zrealizowany został granty LGD - ostatnia poprawa funkcjonalności świetlicy wiejskiej w 

Brzozówce za ponad 41.000 zł. 

- złożone wnioski o dofinansowanie na budowę, infrastruktura Sołectwa na plus na budowę 

świetlicy wiejskiej w miejscowości Niemgłowy na siedzibę KGW - pawilon 100.000 zł,  

- złożony wniosek do Urzędu Marszałkowskiego na rajd rowerowy w Cielądzu-  Grantobiorcą 

stowarzyszenie Cymbarka, które złożyło ten wniosek z naszą drobną pomocą; 

- jutro ostateczny składania wniosków o dotacje na zabytki z BGK 98% dotacji, 2% wkładu 

własnego: złożone wnioski to rewaloryzacja zabytkowej alei Lipowo-Kasztanowej w 

Stolnikach oraz podmiot prywatny Ossowice - park zabytkowy w Ossowicach, Dwór pana 

Świetlika oraz złożone będą 2 wnioski: gminny zabytkowy park dworski w Cielądzu oraz 

parafia Cielądz. Parafia w Sierzchowach proboszcz Marek Wysocki podziękował; 

- z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg Lokalnych składany jest wniosek na 60.000 na 

poprawę bezpieczeństwa na działkach w Cielądzu oraz przejście dla pieszych w miejscowości 

Cielądz tuż przy drodze Herco; 

- w tym tygodniu odbyły się przetargi: 

1)  na modernizację oraz montaż instalacji fotowoltaicznej na szkole Podstawowej w 

Sierzchowach: były 3 oferty, w tym 2 zbliżone do siebie, 1 w ogóle z kosmosu, bo ta 

największa to prawie 2.100.000 zł, druga 720.000 i ta, która była najkorzystniejsza 595.320 zł 

 2) termomodernizacja budynku szkoły podstawowej w Sierzchowach wraz z jego 

dostosowaniem dla osób ze szczególny ze szczególnymi potrzebami i wymianą oświetlenia 

wewnętrznego - dofinansowanie Polski Ład złożono 2 oferty, w tym 1 oferta na 1.987.953 zł, 

druga korzystniejsza firma Usługi Projektowo-Budowlane ART BUD Paweł Sześlak 

Piotrków Trybunalski na kwotę 1.870.157 zł, dofinansowanie było na poziomie  1.700.000, 

tak więc brakuje 170.000  

3) rozbudowa budynku szkoły podstawowej w Cielądzu - dofinansowanie również z 

Polskiego Ładu, złożone zostały 2 oferty, w tym 1 oferta opiewająca na 18.657.000 i druga 

korzystniejsza oferta, również Usługi Projektowe i Budowlane ART BUD Paweł Krześlak 

Piotrków Trybunalski na kwotę 12.413.418 zł,  z Polskiego Ładu dofinansowanie na poziomie 

8.300.000, co jak łatwo przeliczyć 1/3 zadania; 



- realizacja funduszu sołeckiego - prosił, żeby zaczynać realizować, żeby nie zostały znowu te 

fundusze na koniec roku, a przypomina dlatego, ponieważ widzi zagrożenie w wielu 

funduszach sołeckich, które mogą nie zostać zrealizowane z powodu takiego, że trudno 

będzie znaleźć wykonawcę, a dofinansowania z budżetu nie będzie 

- pojawił się wniosek na budowę boiska wraz zadaszeniem lub zadaszenie istniejącego 

budynku boiska – były przymiarki do boiska przy szkole w Sierzchowach, ale kosztorys na 

zadaszenie wyniósł na prawie 7.000.000 zł, a dofinansowanie jest na poziomie 1,5 mln zł – 

więc zostało odpuszczone to zadanie; 

- równiarki, kamienie były pozamawiane, ale z powodu warunków pogodowych nie 

uruchomione – prosił o sygnały, które odcinki dróg do remontu z uwagi na ich 

nieprzejezdność;  

- trwają oczekiwania na odpowiedź na wniosek Stolniki, Mała Wieś, Gułki od  władz 

wojewody.  

- nie wiadomo też jeszcze nic na temat dofinansowania do dróg dojazdowych – chodzi o 

drogę Sanogoszcz. 

 W niniejszy punkcie głos zabrał radny Adam Michalak, który zapytał kiedy ruszy 

budowa szkoły w Cielądzu i czy jest szansa, że boisko koło szkoły będzie w tym roku 

wybudowane. 

Wójt Gminy oznajmił, iż jeżeli chodzi o szkołę szkoła ta jest to wieloletnia inwestycja- 

zaprojektuj wybuduj, czyli najpierw dokumentacja, pozwolenie na budowę i rusza budowa. W 

kwestii boiska przy szkole Podstawowej w Cielądzu, to uważa, że w tym roku wykonanie 

nastąpi, a nawet może będzie krótki termin realizacji do końca sierpnia po to, żeby 1 września 

już otworzyć na nowym obiekcie rok szkolny. 

Więcej tematów w niniejszym punkcie nie poruszono. 

Punkt 13. 

 Kolejny temat sesji, dotyczył przedstawienia sprawozdania z realizacji w 2022 roku 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy 

w Rodzinie w Gminie Cielądz na lata 2019-2022.  

 Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Rosa poprosiła o przedstawienie 

sprawozdania Panią Grażynę Michniewską – Kierownika GOPS w Cielądzu. 

 Do przedstawionego sprawozdania nie zgłoszono uwag. Sprawozdanie stanowi załącznik 

do protokołu. 

 

 



Punkt 14. 

W następnym punkcie porządku sesji przedłożone zostało sprawozdanie z realizacji w 

2022 roku Programu Wspierania Rodziny oraz przedstawienie potrzeb związanych z 

realizacją zadań. Sprawozdanie przedstawiła  Grażyna Michniewska – Kierownik GOPS w 

Cielądzu.  

 Do sprawozdania nie zgłoszono uwag. 

 Sprawozdanie powyższe  stanowi załącznik do protokołu. 

Punkt 15. 

 Kolejnym punktem sesji było sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Cielądzu za rok 2022.  

Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa zaznaczyła, że niniejsze sprawozdanie również 

otrzymali wszyscy radni i o jego przedstawienie poprosiła również kierownika GOPS-u panią 

Grażynę Michniewską.  

 Do sprawozdania nie zgłoszono uwag. 

 Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu 

Punkt 16. 

 Temat kolejny porządku sesji dotyczył sprawozdania  z realizacji Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

za 2022.  

Sprawozdanie przedstawiła Przewodnicząca Gminnej Komisji do spraw Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych – Grażyna Michniewska.  

Do sprawozdania uwag nie zgłoszono. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.    

Punkt 17.  

Kolejny punkt dotyczył przedstawienia sprawozdań z działalności Komisji stałych Rady 

Gminy Cielądz za 2022 rok. 

Jako pierwszego o przedstawienie tego sprawozdania Przewodnicząca Rady Małgorzata 

Rosa poprosiła Przewodniczącego Komisji Budżetu i Rolnictwa Pana Adama Michalaka.  

Następnie sprawozdanie z działalności Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia 

Rady Gminy Cielądz za 2022 rok przedstawił Przewodniczący tej Komisji – Przemysław 

Jędrzejczak. 

Z kolei głos zabrała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Iwona Machnicka, która 

przedstawiła sprawozdania z działalności tej komisji za ubiegły rok.  

Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg Wniosków i Petycji przedstawił następnie 

Zastępca Przewodniczącego tej Komisji Pan Rafał Błąkała. 



Radni do sprawozdań nie wnieśli uwag. Sprawozdania poszczególnych Komisji 

stanowią załącznik do protokołu. 

Punkt 18.  

 Na powyższym wyczerpany został porządek obrad.  

Przewodnicząca Rady Gminy  Małgorzata Rosa zanim zamknęła obrady XL sesji Rady 

Gminy Cielądz, w imieniu swoim oraz Wójta Gminy, złożyła życzenia z okazji zbliżających 

się Świąt Wielkiej Nocy oraz przekazała życzenia, które wpłynęły od  parlamentarzystów 

oraz od radnej sejmiku Województwa Łódzkiego pani Ewy Wendrowskiej.  

Na powyższym protokół zakończono.  

              Przewodnicząca Rady Gminy 

Protokołowała                                                                                      Małgorzata Rosa 

Bogusława Kobacka 


